



**Ank-Kaiser Sanitätshaus, an investment of a Beyond Capital Partners,
acquires Scharpenberg Orthopädie-Technik**

August 2024, Frankfurt am Main – Beyond Capital Partners Fund II, a fund advised by Beyond Capital Partners GmbH, has acquired 100% of the shares in Rostock-based Scharpenberg Orthopädie-Technik GmbH ("Scharpenberg") via its portfolio company Ank-Kaiser Sanitätshaus GmbH ("Ank-Kaiser") and is continuing its growth strategy. The closing took place on July 31st, 2024.

Ank-Kaiser is the leading full-range medical supply store chain in Rhineland-Palatine with 13 stores and excellent reputation, being incumbent in many hospitals and ambulatory healthcare centres and having a well-established network. With the acquisition of the highly renowned medical supply store chain Scharpenberg who offers a wide range of medical, rehabilitation, aftercare and healthcare products to its B2B and B2C customers being patients, hospitals and resident doctors and with a network of seven medical supply stores in Mecklenburg-West Pomerania and Brandenburg, Ank-Kaiser creates a supra-regional group with 20 stores, innovative technology and a scalable infrastructure to further expand geographically.

Ralph Scharpenberg, Managing Director of Scharpenberg Orthopädie-Technik GmbH: *"We offer comprehensive advice and care in the fields of orthopaedics and rehabilitation technology and Scharpenberg is the first and only endo-exo competence center in Northern Germany thanks to many years of experience and close cooperation with the University Medical Center Rostock. As an innovative partner for Ank-Kaiser, we are very much looking forward to being part of the Ank group."*

"Scharpenberg has established itself over the years as a leading medical supply store group in the region around the headquarter in Rostock. We see strong synergy potential in the areas of orthopaedic technology and rehabilitation fittings in particular," says Simon Geib, Managing Director of Ank-Kaiser Sanitätshaus GmbH.

Christoph D. Kauter, Managing Partner and founder of Beyond Capital Partners, states: *"The medical supply store market in Germany is highly fragmented. With the acquisition of Scharpenberg as an add-on investment, Ank-Kaiser is starting the roll-up strategy with more additional acquisitions to be expected with the target to form one of the leading medical supply store chains in Germany."*

About Scharpenberg Orthopädie-Technik: The medical supply store Scharpenberg offers comprehensive advice and care in the fields of orthopaedics and rehabilitation technology and is the first and only endo-exo competence center in Northern Germany. <https://scharpenberg.com/en/home>

About Beyond Capital Partners: Beyond Capital Partners is an investment company advising its funds on the acquisition of majority shareholdings in profitable Mittelstand companies in the DACH region with a focus on asset-light business models in the areas of B2B services, IT services, software, healthcare & well-being, lifestyle and entertainment. This operation benefits from support from the European Union under the InvestEU Fund. <https://beyondcapital-partners.com/en/home>

Nachfolgend finden Sie die Unternehmensnachricht von Beyond Capital Partners in Deutsch
On the previous page, please find the corporate news of Beyond Capital Partners in English language



United Nations
Global Compact

LEVEL
20

#Believe
InSmall



beyond
capital
partners

ANK-KAISER
Sanitätshaus GmbH



Ank-Kaiser Sanitätshaus, eine Beteiligung von Beyond Capital Partners, übernimmt Scharpenberg Orthopädie-Technik

August 2024, Frankfurt am Main – Der von der Beteiligungsgesellschaft Beyond Capital Partners GmbH beratene Beyond Capital Partners Fund II hat sich über deren Portfolio-Beteiligung Ank-Kaiser Sanitätshaus GmbH ("Ank-Kaiser") durch die Übernahme von 100 % der Anteile an der in Rostock ansässigen Scharpenberg Orthopädie-Technik GmbH ("Scharpenberg") beteiligt und führt seine Wachstumsstrategie fort. Das Closing erfolgte zum 31. Juli 2024.

Ank-Kaiser ist die führende Sanitätshausgruppe mit 13 Standorten in Rheinland-Pfalz und bietet als Vollsortimenter eine umfassende medizinische Hilfsmittelversorgung, ist in vielen Krankenhäusern und ambulanten Gesundheitszentren etabliert und verfügt über ein ausgeprägtes Netzwerk. Mit der Übernahme der renommierten Sanitätshauskette Scharpenberg, die ihren B2B- und B2C-Kundenein breites Sortiment an Medizin-, Rehabilitations-, Nachsorge- und Gesundheitsprodukten bietet und

über sieben Sanitätshäuser in Mecklenburg-Vorpommern und Brandenburg betreibt, schafft Ank-Kaiser eine überregionale Gruppe mit 20 Filialen, innovativer Technologie und einer skalierbaren Infrastruktur für die weitere geografische Expansion.

Ralph Scharpenberg, Geschäftsführer der Scharpenberg Orthopädie-Technik GmbH: „Wir bieten eine umfassende Beratung und Versorgung in den Bereichen der Orthopädie- und Reha-technik. Dank langjähriger Erfahrung und enger Zusammenarbeit mit der Universitätsmedizin Rostock ist Scharpenberg das erste und einzige Endo-Exo-Kompetenzzentrum in Norddeutschland. Wir freuen uns sehr darauf, als innovativer Partner Teil der Ank-Gruppe zu sein.“

„Scharpenberg hat sich im Laufe der Jahre als führende Sanitätshausgruppe in der Region um den Firmensitz in Rostock etabliert. Insbesondere in den Bereichen der Orthopädietechnik und der Reha-Versorgungen sehen wir starkes Synergiepotenzial“, so Simon Geib, Geschäftsführer der Ank-Kaiser Sanitätshaus GmbH.

Christoph D. Kauter, Managing Partner und Gründer von Beyond Capital Partners: „Der Markt für Sanitätshäuser in Deutschland ist stark fragmentiert. Mit dem Erwerb von Scharpenberg als Add-on-Investment leitet Ank-Kaiser ihre Roll-up-Strategie ein, wobei weitere Akquisitionen zu erwarten sind, mit dem Ziel, eine der führenden Sanitätshausketten in Deutschland zu werden.“

*Nachfolgend finden Sie die Unternehmensnachricht von Beyond Capital Partners in Deutsch
On the previous page, please find the corporate news of Beyond Capital Partners in English language*

Über Scharpenberg Orthopädie-Technik: Das Sanitätshaus Scharpenberg bietet eine umfassende Beratung und Versorgung in den Bereichen der Orthopädie- und Rehathechnik und ist das erste und einzige Endo-Exo-Kompetenzzentrum in Norddeutschland. <https://scharpenberg.com>

Über Beyond Capital Partners: Beyond Capital Partners ist eine Beteiligungsgesellschaft und erwirbt über die von ihr beratenen Fonds Mehrheiten an profitablen mittelständischen Unternehmen aus der DACH-Region mit dem Fokus auf die Asset-Light Bereiche Dienstleistung, IT, Software, Healthcare, Lifestyle und Entertainment. Diese Transaktion profitiert von der Unterstützung der Europäischen Union im Rahmen des InvestEU-Fonds. <https://beyondcapital-partners.com>

